
Provincie Flevoland

2. Zo ja, wordt binnen RES Flevoland gebruik gemaakt van een of meerdere burgerfora?

3. Kunt u inzicht geven wat de opdracht zal zijn van het burgerforum?

I Participatieve Waarde Evaluatie (tudelft.nl)

4. Hoe zorgt u er voor dat het burgerforum voldoende representatief en inclusief is zodat ook 
jongeren en andere groepen die doorgaans op een afstand staan van politiek en bestuur zich 
herkennen in het burgerforum?

1. Bent u bekend met het rapport van Commissie Brenninkmeijer en deelt u met de PvdA het 
enthousiasme dat het gebruik van het democratisch instrument burgerforum in de Flevolandse 
RES 1.0 ten goede komt van de draagvlak en met name betrokkenheid van Flevolanders bij de 
energietransitie?

Antwoord: Bij de RES1.0 is een eerste stap gezet met de inzet van een burgerpeiling. Gedeputeerde 
Staten (GS) doen nu onderzoek naar de mogelijkheid om een panel of forum in te zetten om het 
goede gesprek over de energietransitie te voeren met de Flevolanders. Ook het gebruik van de 
participatieve waarde evaluatie^ (PWE) wordt daarbij onderzocht. Of een forum ingezet wordt is 
o.a. afhankelijk van de wensen van de FEA en RES-partners en de beschikbare middelen (een 
burgerforum is een zeer tijds- en kostenintensief instrument). Het onderzoek wordt overigens ook in 
samenhang met het programma Bestuurlijke Vernieuwing opgepakt. Mogelijk dat een panel of forum 
als pilot van dit programma wordt aangemerkt.

Antwoord: Hier heeft Gedeputeerde Staten nog geen pasklaar antwoord omdat ze nog niet eerder 
met een burgerforum heeft gewerkt. Brenninkmeijer erkent dat het vooralsnog lastig is ervoor te 
zorgen dat de feitelijke samenstelling in de praktijk van een burgerforum in meerdere of mindere 
mate voldoet aan het ideaal van volledige representativiteit en daarmee inclusiviteit. Om dit te 
bevorderen kan gestratificeerde loting worden toegepast, waarbij bepaalde groepen extra aandacht 
en kansen krijgen. Ook worden in het rapport suggesties gedaan om zo veel mogelijk drempels voor 
deelname weg te nemen. Denk daarbij aan kinderopvang, vervangende zorg en een meer 
intensievere begeleiding van slechthorenden en slechtzienden. Brenninkmeijer zegt in zijn rapport 
dat over de randvoorwaarden voor succesvolle burgerfora - dus ook de representativiteit van de 
fora- in de praktijk al doende geleerd moet worden door alle betrokkenen. Bij het gebruik van een 
burgerforum zal GS uiteraard gebruik maken van de kennis en ervaring die al is opgedaan met 
burgerfora elders in het land.

Antwoord: Ja, wij zijn bekend met het rapport en delen ook het enthousiasme over het gebruik van 
het instrument bij grote beleidsontwikkelingen en maatschappelijke thema’s. Het sluit aan bij de 
provinciale ambitie om de betrokkenheid van inwoners te vergroten en de wens om een permanent 
gesprek met de samenleving te voeren over o.a. de energietransitie. De Flevolandse RES1.0 is 
gebaseerd op bestaand beleid. Over dit bestaande beleid (m.n. Regioplan Wind en Structuurvisie 
Zon) zijn uitgebreide participatie-trajecten georganiseerd. Omdat het beleid is vastgesteld en in 
uitvoering is kan dit niet nog eens herhaald worden met een burgerforum of ander participatie- 
instrument. Er is daarom ingezet op informatie en communicatie. Daarnaast is er met de inzet van 
een burgerpeiling ook een eerste stap gezet richting een vernieuwde participatie die ingezet kan 
worden bij toekomstige RESsen. De uitkomsten van de peiling vormen een belangrijke basis voor het 
gewenste permanente gesprek met de samenleving.

Antwoord: De uitkomsten van de burgerpeiling in het kader van de RES1.0 zien we als een eerste 
basis voor een verdere uitwerking. De formulering van de precieze opdracht zal daarom in een 
latere fase aan de orde zijn en in samenspraak met de FEA- en RES-partners worden ontwikkeld. 
Wel zijn er gedachten om een burgerforum algemene vragen over de energietransitie voor te 
leggen. Denk daarbij aan de vraag hoe Flevoland kan bijdragen aan de nationale Klimaatdoelen. 
Moet Flevoland daarvoor extra ruimte geboden worden voor windmolens en zonnevelden? Of is er 
ook een andere oplossing mogelijk? Maar ook, op welke wijze kan Flevoland - bijvoorbeeld in 
economische zin - profiteren van haar koploperspositie?

Schriftelijke statenvragen van de Statenfractie van de PvdA over gebruik burgerforum in de 
RES1.0 Flevoland, ingediend op 13 april 2021, en de antwoorden daarop van het college van 
Gedeputeerde Staten zoals vastgesteld op 11 mei 2021 (2785103).


